
 
  
  بيان صحف 

 
العقد مع كهرماء والذي فازت به شركة السويدي للكابلات العام  توقعشركة أعمال 

 الماضي بقيمة تتجاوز مليار ريال قطري وبدء الاستعدادات لتنفيذه 
 

قطر   عة    –  2025مايو    5  –الدوحة،  متنوِّ كات  الشر أبرز  إحدى  أعمال ش.م.ع.ق.،  كة  أعلنت شر

عن   المنطقة،  ي 
ف  للكابلات  قيام الأنشطة  السويدي  كة  سنيار -  شر كة  لشر مملوكة  تابعة  كة  وهي شر

ي تمتلك اعمال  
ي قطر والت 

للصناعات القابضة قطر ذ.م.م.، إحدى المجموعات الصناعية الرائدة ف 

 مع المؤسسة العامة القطرية للكهرباء والماء )"كهرماء"(،  بتوقيع    -منها   %50حصة  
ً
العقد رسميا

كة السويدي للكابلات    1والذي تتجاوز قيمته   مليار ريال قطري. وبموجب هذا العقد، ستباشر شر

ي طلبات  تعداد  لاس اقطر  
وع توسعة نظام نقل الطاقة التابع لتلق  التوريدات والطلبات الخاصة بمشر

ي قطر، بما يشمل توريد وتركيب كابلات الكهرباء بجهد  
ي يتم    , كيلوفولت   132لكهرماء ف 

تصنيعها  والت 

 من قبل مصنع الدوحة للكابلات. 

، رئيس مجلس  ي
كة أعمال، قام بتوقيع العقد سعادة الشيخ فيصل بن قاسم آل ثان  ومن جانب شر

كة، وهم: سعادة الشيخ محمد بن فيصل آل   حفل التوقيع عدد من ممثلي الشر
الإدارة. وقد حض 

الرئيس   المنصوري،  علي  بن  راشد  والسيد  المنتدب،  والعضو  الإدارة  مجلس  رئيس  نائب   ، ي
ثان 

يكو التنفيذي،  كة السويدي إلكت  والسيد أحمد   السيد أحمد صادق السويدي، الرئيس التنفيذي لشر
كة سنيار للصناعات القابضة   . قطر  –فتحي السويدي، نائب الرئيس التنفيذي لشر

 

المناسبة،   إدارة  صرح  وب  هذه  مجلس  رئيس   ،  
ثان  آل  قاسم  بن  فيصل  الشيخ  كة  سعادة  شر

 ش.م.ق.ع. اعمال
ا
قائل الثقة ":،   

ً
عاليا ونثمن  مع كهرماء،   

ً
رسميا العقد  هذا  بتوقيع  فخورون  نحن 

منتجات   بجودة  ازنا  اعت   نؤكد  كتنا. كما  المؤسسة لشر أولتها  ي 
الت  ة  للكابلات، الكبتر السويدي  كة  شر

مون   ي بكفاءة عالية. إننا ملت   اتيح  وع الاست  ي تلبية احتياجات هذا المشر
 ف 
ً
 محوريا

ً
ي ستلعب دورا

والت 
ي قطر

ي تدعم تطور قطاع الكهرباء والبنية التحتية ف 
 ".بتقديم أفضل الحلول الت 

 
ق السيد أحمد فتح  السويدي، نائب الرئيس  

ّ
كة سنيار للصناعات  ومن جانبه، عل التنفيذي لشر

 
ا
اكتنا المثمرة مع كهرماء.  "  :القابضة قطر، قائل ي شر

يمثل توقيع هذا العقد بداية مرحلة جديدة ف 
تنفيذ  ي 

ف  ستسهمان  العمل  فريق  ات  وخت  للكابلات  السويدي  منتجات  جودة  بأن  ثقة  عل  نحن 
مون بدعم رؤية قطر الوطنية   ي الوقت المحدد. إننا ملت  

وع بأعل المعايتر وف  من خلال   2030المشر
ي بناء بنية تحتية متقدمةتوفتر حلول موثوقة 

 " .تواكب تطلعات الدولة وتساهم ف 
 

 

 -انتهى-
 

 

 

 

 

An English press release will follow 



 
 للمزيد من المعلومات: 

 
كة   أعمال  شر

 مسؤولة الاتصالات المؤسسية – لورا عقل 
(+974 6671 6576) 

 laura.ackel@aamal.qa 

 
كة اعمال ش. م.   ق.: ع. نبذة عن شر

ي  
 ف 
ً
ها تنوعا كة أعمال إحدى أكت  مجموعات الأعمال وأكتر ي ديسمت   التعتت  شر

ي بورصة قطر ف 
ي 2007منطقة، وتم إدراجها ف 

  ، وف 
كة، 2025  مايو   4 ( 1.4    ليار ريال قطري ) م   5.2 بلغت القيمة السوقية للشر  . مليار دولار أمريكي
 

ي    32تتنوع عمليات أعمال عل نطاق واسع وتضم  
كة( مع مراكز رائدة ف  وعات مشت  كات تابعة ومشر وحدة أعمال نشطة )شر

اعمال  كة  شر وتوفر  والأدوية،  الطبية  والمعدات  الخدمات،  وإدارة  والعقارات،  والتجزئة،  الصناعة،  قطاعات  ي 
ف  السوق 

ي النمو المتسارع للاقتصاد القطري وتطو 
 ره. للمستثمرين فرصة الاستثمار عالية الجودة والتوازن ف 

 : ي
ون  كة اعمال، يرج  زيارة الموقع الإلكت     www.aamal.qaللمزيد من المعلومات حول شر

 
كة سنيار للصناعات   القابضة قطر: نبذة عن شر

ي قطر،  
ي  سنيار للصناعات قطر القابضة هي إحدى المجموعات الصناعية الرائدة ف 

ي عام  والت 
كة    2007تأسست ف  اكة بير  شر كشر

ق    م.ع.ق. أعمال ش.  ي الشر
ي مجال تصنيع الكابلات والمنتجات الكهربائية المتكاملة ف 

كة الرائدة ف  يك، الشر كة السويدى إلكت  وشر
الأوسط. تهدف صناعات سنيار إلى إنشاء دورة متكاملة لتصنيع الكابلات وتنفيذ المشاري    ع حسب الطلب وهي الأولى من نوعها  

كة سنيار للصناعات القطرية ا ي قطر. تمتلك شر
كات تابعة  4لقابضة  ف  ، ومصنع  كرات: الدوحة للكابلات، ومصنع سنيار للبشر

كة أعمال حصة  ي شر 50سنيار للنحاس، والسويدى للكابلات قطر. تمتلك شر
 القابضة قطر. كة سنيار للصناعات  % ف 

 
كة   قطر:  للكابلات السويدينبذة عن شر

كة أعمال حصة قدرها  كة السويدي للكابلات قطر.  %38.3تمتلك شر ي شر
 ف 
ي  
كة الدوحة  2006بدأت السويدي للكابلات قطر عمليّاتها ف  ي توزي    ع المعدات الكهروميكانيكية وكابلات شر

، وهي متخصصة ف 
كات المصنعة الخارجية، وكذلك تقديم حلول متخصصة للمشاري    ع المُسندة إليها للكابلات   . والشر
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Press Release 
 

Aamal Signs Over QAR 1 Billion Contract with Kahramaa Awarded Last Year to Elsewedy 
Cables – Execution Preparations Underway 

 
Doha, Qatar – 5 May 2025 – Aamal Company Q.P.S.C., one of the region’s leading diversified companies, 
announced today that Elsewedy Cables Qatar – a subsidiary of Senyar Industries Qatar Holding W.L.L., one 
of Qatar’s leading industrial groups in which Aamal holds a 50% stake – has officially signed a contract with 
Qatar General Electricity & Water Corporation ("Kahramaa") valued at over QAR 1 billion. 
 
Under this contract, Elsewedy Cables Qatar will begin preparations to receive supply and project orders as 
part of the expansion of Kahramaa’s power transmission system in Qatar. This includes the supply and 
installation of 132 kV power cables, which will be manufactured by Doha Cables. 
 
On behalf of Aamal Company, the agreement was signed by H.E. Sheikh Faisal Bin Qassim Al Thani, Chairman 
of Aamal Company. The signing ceremony was attended by several company representatives, including H.E. 
Sheikh Mohammed Bin Faisal Al Thani, Vice Chairman and Managing Director; Mr. Rashid bin Ali Al 
Mansoori, CEO; Mr. Ahmed Sadek El Sewedy, CEO of Elsewedy Electric; and Mr. Ahmed Fathi El Sewedy, 
Deputy CEO of Senyar Industries Qatar Holding. 
 
On this occasion, H.E. Sheikh Faisal bin Qassim Al Thani, Chairman of Aamal Company Q.P.S.C., commented: 
“We are proud to officially sign this contract with Kahramaa and greatly appreciate the confidence the 
Corporation has placed in our company. We take pride in the high quality of Elsewedy Cables' products, 
which will play a vital role in efficiently meeting the needs of this strategic project. We remain committed 
to providing the best solutions to support the development of Qatar’s power and infrastructure sectors.” 
 
Mr. Ahmed Fathy Elsewedy, Deputy CEO of Senyar Industries Qatar Holding, commented: 
“The signing of this contract marks a new phase in our fruitful partnership with Kahramaa. We are confident 
that the quality of Elsewedy Cables’ products and the expertise of our team will ensure the successful and 
timely execution of this project to the highest standards. We are committed to supporting Qatar National 
Vision 2030 by delivering reliable solutions that align with the Country’s ambitions and contribute to 
building advanced infrastructure.” 
 

– Ends – 
 

 
 
  



 
For more information: 
Aamal Company 
Laura Ackel – Corporate Communications Officer 
(+974 6671 6576) | laura.ackel@aamal.qa  
 
 
About Aamal Company Q.P.S.C.: 

Aamal is one of the Gulf region’s most diversified conglomerates and has been listed on the Qatar Stock 

Exchange since December 2007.  As at 4 May 2025, the Company had a market capitalisation of QAR 5.2 bn 

(US$ 1.4 bn).  

Aamal’s operations are widely diversified and comprise 32 active business units (subsidiaries and joint 

ventures) with market leading positions in the key industrial, retail, property, managed services, and 

medical equipment and pharmaceutical sectors, thereby offering investors a high quality and balanced 

exposure to Qatar’s wider economic growth and development.  

For further information on Aamal Company, please refer to the corporate website: http://www.aamal.qa 

 
 
 
 
 
About Senyar Industries Qatar Holding: 
Senyar Industries Qatar Holding is one of the leading industrial groups in Qatar. It was established in 2007 
as a joint venture between Aamal Company Q.P.S.C. and Elsewedy Electric, a regional leader in the 
manufacture of integrated cables and electrical products. Senyar aims to provide a fully integrated cable 
manufacturing and project delivery ecosystem, the first of its kind in Qatar. Senyar owns four subsidiaries: 
Doha Cables, Senyar Drums Factory, Senyar Copper Factory, and Elsewedy Cables Qatar. Aamal holds a 
50% stake in Senyar Industries Qatar Holding. 
 
 
About Elsewedy Cables Qatar: 
Aamal holds a 38.3% stake in Elsewedy Cables Qatar. 
Established in 2006, Elsewedy Cables Qatar specializes in the distribution of electromechanical equipment, 
Doha Cables products, and externally manufactured cables, in addition to providing customized solutions 
for assigned projects. 
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